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gehouden op vrijdag 1 november 2013  

in Hotel Asteria te Venray 
 
 

Opening door de voorzitter 

Theo Wilken, voorzitter van Sportvisserij Limburg, opent de vergadering om 20.00 uur en heet alle 
aanwezigen welkom. Er zijn namens 10 verenigingen bestuurders aanwezig. Naast voorzitter Theo 

Wilken zijn penningmeester Gerard Heijthuisen en secretaris Dieter Breuer vertegenwoordigd evenals 
Algemeen Bestuurslid Theo Hendriks. Namens het bureau van Sportvisserij Limburg zijn Marc Budé en 

Patricia Mariën-Koelen aanwezig. 
Alle aanwezige verenigingsbesturen hebben het rapport “Oplossingen voor sportvisserijknelpunten 

Grensmaas, Maas en Maasplassen” onder embargo uitgereikt gekregen. Deze rapportage wordt op 11 

november 2013 uitgereikt aan gedeputeerde Twan Beurskens in het gouvernement te Maastricht. 
Uitvoering zal worden gegeven aan zoveel mogelijk oplossingsrichtingen in overleg met de partners in 

beheer en gebruik zoals gemeenten, natuurbeschermingsorganisaties en de provincie en rekening-
houdend met de financiering van de oplossingen van de knelpunten. 

 

Onderstaande punten komen deze avond aan de orde: 
• behoefte invoering voorzittersoverleg; 

• sportvisserijknelpunten; 
• nachtvissen en derde hengeltoestemming; 

• jeugd; 

• sterk wisselende vangsten; 
• SchoneMaas: aanpak zwerfvuil; 

• federatieve wedstrijden; 
• wedstrijdmodule: ervaringen en verbeteringen; 

• vragen en discussie. 
 

Behoefte invoering voorzittersoverleg 

De voorzitter peilt of er onder de verenigingen behoefte is aan een jaarlijks voorzittersoverleg waar 
niet met een vaste agenda wordt gewerkt maar meer op basis van actuele thema’s kennis wordt uit-

gewisseld. Daarbij is het van belang om te weten of verenigingen op dit moment vinden dat er vol-
doende mogelijkheden zijn om kennis met elkaar uit te wisselen en of de informatiestroom vanuit de 

federatie richting de verenigingen naar wens is. 

 
Indien verenigingen een dergelijk overleg wensen, kunnen ze dit ook in een later stadium nog aange-

ven.  
 

Nachtvissen en derde hengeltoestemming  
Vanaf 2013 wordt gewerkt met nachtvistoestemmingen en derde hengeltoestemmingen al dan niet 

apart of gecombineerd. Met deze invoering is tegemoet gekomen aan de wens van Sportvisserij Ne-

derland en het merendeel van de federaties, omdat er op deze manier meer inkomsten worden gege-
nereerd voor handhaving en bijzondere projecten. Het geld dat extra binnenkomt, is reeds besteed 

door het inkopen van extra uren voor handhaving door de Groene Brigade. Deze extra handhaving 
heeft in 2013 ook daadwerkelijk plaatsgevonden, De Groene Brigade heeft actief op excessen gecon-

troleerd. 

Tot november zijn er 2200 nachtvistoestemmingen en 250 derde hengeltoestemmingen verstrekt. 
Gestreefd wordt naar uitbreiding van het aantal nachtviswateren en invoering van wateren waar de 

derde hengel wordt toegestaan. In Limburg kennen we op dit moment nog geen water waar de derde 
hengel is toegestaan. Op de Maas is dit voorlopig nog niet aan de orde. Vanuit de groep karpervissers 
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is nadrukkelijk aan Sportvisserij Limburg verzocht het areaal viswateren uit te breiden waar met drie 
hengels mag worden gevist. De weidse Midden-Limburgse Maasplassen lenen zich bij uitstek om met 

drie hengels te mogen vissen. De Midden-Limburgse Maasplassen waarvan Sportvisserij Limburg het 

schubvisrecht van Natuurmonumenten huurt, worden met ingang van 2014 opengesteld voor houders 
van de derde hengeltoestemming. De overige Maasplassen, het Julianakanaal en het Lateraalkanaal 

zullen ook opengesteld worden voor de houders van een derde hengeltoestemming. 
In het noorden beschikken verenigingen in veel gevallen over eigen water waar de vereniging zelf 

bepaalt of het gebruik van een derde hengel aldaar wordt toegestaan. 

 
Met HSV De Voorn Afferden is in april van dit jaar overeenstemming bereikt om nachtvisserij met in-

gang van 1 mei 2013 toe te staan op het door de vereniging ingebracht water van kmr. 141 – kmr. 
146.77 en dit op te nemen in de digitale aanvullingslijst 2013-2015. 

Door de aanwezige verenigingen wordt opgemerkt dat met name in Venlo nog wateren zijn waar 
nachtvisserij kan worden ingericht. 

 

De heer Custers van HSV Eendracht, Broekhuizenvorst  
Krijgt herhaaldelijk de vraag waar men mag nachtvissen, omdat het in Noord-Limburg behoorlijk ver-

snipperd is. Er wordt op aangedrongen de stukken waar nachtvisserij is toegestaan zo herkenbaar als 
mogelijk te maken. Dit kan op de website van Sportvisserij Limburg worden aangeduid maar de stuk-

ken waar het nachtvissen is toegestaan, zijn reeds aangegeven in de digitale aanvullingslijst. 

De voorzitter licht toe dat aan de Noord-Limburgse ter verduidelijking een mail wordt gestuurd waar 
nachtvissen op de Maas exact is toegestaan. Actie bureau 

 
Jeugd 

Bestuurslid Theo Hendriks geeft een toelichting op de portefeuille jeugd. Op dit moment is het be-
stuurslid van Sportvisserij Limburg de enige vismeester binnen de federatie. Het is zeer wenselijk dit 

tot een aantal van 4 à 5 stuks uit te breiden, zodat er meer vismeesters kunnen worden ingezet om 

vislessen op basisscholen te verzorgen. Een oproep wordt gedaan aan eenieder om in de eigen gele-
dingen te kijken of er mensen geïnteresseerd zijn een opleiding tot vismeester te volgen. Ook aan 

viscoaches is zeker nog behoefte. Tevens doet Theo Hendriks een dringend beroep op de verenigin-
gen om het vooral door te geven als er door verenigingen zaken voor de jeugd worden georganiseerd, 

zodat de juiste cijfers, aantallen en gegevens in het daartoe bestemde programma kunnen worden 

ingevoerd. Omdat nu bij lange na niet alle activiteiten gemeld worden aan Theo Hendriks of het fede-
ratief bureau kunnen er door Sportvisserij Nederland geen kloppende cijfers op het gebied van jeugd 

worden verstrekt hetgeen een verkeerd beeld geeft van de jeugdactiviteiten in Limburg. Actie alle 
verenigingen actief met jeugd 
 

Sterk wisselende vangsten 
Secretaris Dieter Breuer geeft een toelichting op het feit dat sportvissers steeds meer te maken krij-

gen met wisselende vangsten. De aalscholvers zijn hier debet aan alsmede het water dat steeds hel-
derder wordt. De aanwezige verenigingen geven aan dat er door Sportvisserij Nederland steviger 

moet worden ingezet om de aalscholvers door gecertificeerde personen te laten afschieten. De voor-
zitter geeft aan dat in een brief aan Sportvisserij Nederland opnieuw aandacht zal worden gevraagd 

voor dit probleem en verzoeken of de landelijke organisatie hier richting Den Haag aandacht aan kan 

besteden. Actie bestuur / bureau 
 

In november spreken Dieter Breuer en Marc Budé met De Karper Sportvisserij Nederland, regio Lim-
burg, of gezamenlijk een karperproject op het Julianakanaal kan worden geïnitieerd. Het is de bedoe-

ling dat er grote karpers (spiegelkarpers, schubkarpers) worden uitgezet. 

 
Tevens wordt onderzocht of meervalvisserij op een afgesloten Maasplas kan worden gerealiseerd. Dit 

is echter niet eenvoudig, omdat de plas bij Stevensweert die hiervoor in eerste instantie in aanmer-
king komt, overstroomt bij hoog water. Het bestuur van Sportvisserij Limburg blijft aandacht schenken 

aan een initiatief op het gebied van meervalvisserij. Actie bestuur 
 

Door Marc Budé wordt de subsidieregeling voor kweekvis nog een keer verduidelijkt. 

    
SchoneMaas, zwerfvuil aanpak 
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Elk jaar ligt er in april, na de hoogwaterperiode, een enorme hoeveelheid zwerfafval op de oevers van 
de Maas. Het hoogwater neemt al het afval mee ‘omhoog’, waardoor het op de oevers en uiterwaar-

den belandt en het zich ophoopt voor stuwen en sluizen. Het gevolg: een lelijk landschapsbeeld en 

schade aan flora en fauna. Een probleem dat we kunnen oplossen als we samen werken! Het provin-
ciaal project Schone Maas biedt een initiatief, dat niet alleen zorgt voor een schonere Maas en schone-

re oevers, maar bovendien ook ten goede komt aan de talloze verenigingen die onze provincie rijk is. 
Deze verenigingen kunnen een stuk oever “adopteren” en tegen een vergoeding schoonmaken, net 

als bij het ophalen van oud papier. Provincie Limburg en Rijkswaterstaat starten in 2013 en 2014 een 

pilot om zwerfvuil langs de Maas met behulp van vrijwilligers en verenigingen aan te pakken. Daar-
naast heeft IVN een rol om initiatieven voor het opruimen van zwerfvuil te coördineren. Als de eigen 

gemeente mee wil werken en de actie wil stimuleren, krijgt de vereniging een vergoeding van de be-
treffende gemeente. Eerdere initiatieven op dit gebied van hengelsportverenigingen worden bespro-

ken. Een indrukwekkend filmpje wordt getoond ter illustratie van de geschetste problematiek. De film 
is te bekijken via de homepage op schonemaas.nl. 

 

Federatieve wedstrijden 
Dieter Breuer licht toe dat er zowel bij de senioren als bij de junioren een terugloop in de animo voor 

deelname aan federatieve wedstrijden valt te bespeuren. De verenigingen zelf bemerken dit even-
eens. Deze wedstrijden dienen zo aantrekkelijk mogelijk te worden gemaakt, zodat potentiële deel-

nemers niet worden weerhouden zich hiervoor aan te melden. 

De secretaris stelt voor om de Limburgcup Jeugd te gebruiken als voorselectie voor het NK Jeugd. De 
voorronde vindt in dat geval in de eigen regio plaats met een finale op een nader te bepalen locatie 

waardoor het aantal wedstrijden beperkt. Om het effect van het aantal deelnemers op langere termijn 
te kunnen bekijken, moet dit in ieder geval voor een periode van 3 jaar worden gecontinueerd. Als 

stimulerende maatregelen worden tevens genoemd het gratis laten deelnemen van jeugd aan de Lim-
burgcup, het vergoeden van reiskosten bij deelname van de jeugd aan het NK of het vervoer naar het 

kampioenschap organiseren.     

Om het vissen onder meisjes te stimuleren, kan er bijvoorbeeld ook een prijs voor het beste meisje in 
het leven worden geroepen. 

 
De heer Custers van HSV Eendracht, Broekhuizenvorst  

In plaats van een paar grote prijzen is het juist aan te raden meer kleinere prijzen ter beschikking te 

stellen. 
 

De heer Gommans van HSV Willem Barendsz, Lottum 
Een grote prijs geeft ook zeker niet de garantie dat men lid blijft. HSV Willem Barendsz heeft in het 

verleden dankzij sponsorgeld een fiets als prijs kunnen weggeven. Degene die de fiets won, was het 

jaar daarna geen lid meer. 
 

Tevens wordt de mening van de verenigingen gepeild over de introductie van een Limburgse club-
competitie met ingang van 2014. 

Het idee hierachter is dat vijververenigingen vissen met 10 of een nader te bepalen aantal deelnemers 
waarvan 2 reserve (er moeten 1 of 2 jeugdleden meevissen tot 18 jaar). 

Afhankelijk van het aantal deelnemende verenigingen vissen de verenigingen tegen elkaar waarbij 

er een finale wordt gevist tussen 3 of 4 clubteams. 
De winnaar krijgt dan de titel “Limburgs kampioen Clubteams”. 

  
Sportvisserij Limburg stelt een mooie wisselbeker beschikbaar en een drietal bekers of borden voor de 

verenigingen (1ste, 2de, 3de plaats). 

SL ondersteunt deze competitie met een financiële bijdrage of stelt prijzen beschikbaar. 
 

De verenigingen staan hier in principe positief tegenover maar geven wel aan dat de wedstrijdkalen-
ders van de verenigingen nu al overvol zijn en het niet eenvoudig zal zijn om een dergelijk kampioen-

schap in de kalenders in te passen. 
 

Indien de verenigingen in dit initiatief geïnteresseerd zijn, dienen zij dit zelf op te pakken. Sportvisserij 

Limburg doet enkel handreikingen. Verenigingen die geïnteresseerd zijn, kunnen dit bij de federatie 
aangeven.  
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Wedstrijdmodule 
Dieter Breuer verzoekt de verenigingen wedstrijdaanvragen zo vroeg mogelijk in het seizoen (bij voor-

keur voor 1 april) in te brengen in het systeem. Verder zijn de ervaringen met de wedstrijdmodule 

louter positief te noemen. Er vinden jaarlijks evaluaties plaats om de module telkens weer te verbete-
ren. In het geval men tegen problemen aanloopt, kan men contact opnemen met het bureau van de 

federatie.  
 

Vragen en discussie 

HSV De Schol, Swolgen 
De kaart op pagina 253 van de Gezamenlijke Lijst van Nederlandse Viswateren inzake het Leukermeer 

komt niet overeen met de werkelijkheid. In de digitale aanvullingslijst dient hier aandacht aan te wor-
den besteed. Actie bureau 

 
Nachtvissen: als een vereniging van de gemeente toestemming heeft, mag de vereniging het zelf 

bepalen. Als er nog andere verhuurders bij betrokken zijn, dient men dit eerst met deze partijen te 

overleggen.   
 

Dhr. Soree, HSV Het Voorntje, Grubbenvorst 
Mogen 16- en 17-jarigen nachtvissen zonder begeleiding? Marc Budé geeft aan dit uit te zoeken en dit 

terug te koppelen. Actie bureau 

 
Dhr. Beelen, HSV Het Alvertje, Oostrum 

Sportvisserij Oost-Nederland heeft in samenwerking met Agnes Bakker van IVN een initiatief voor de 
jeugd opgepakt. Tijdens de AV van Sportvisserij Nederland is dit idee besproken. Gekeken zou worden 

of dit vertaald kon worden naar de Limburgse situatie. Is hier inmiddels aandacht aan besteed? Be-
stuurslid Theo Hendriks geeft aan dat een samenwerking met IVN zeker mogelijk is, echter financieel 

gezien is het geven van uitvoering hieraan noch voor IVN, noch voor Sportvisserij Limburg haalbaar.  

 
Sportvisserij Limburg heeft een bewogen jaar achter de rug. Hoe is de stand van zaken op dit mo-

ment? 
De voorzitter geeft een weergave van de gebeurtenissen in het afgelopen jaar. De federatie heeft 3 

kandidaat bestuurleden bereid gevonden met hun ruime ervaring en kennis op uiteenlopende sport-

visserijgebieden het bestuur te komen versterken. Deze 3 kandidaten hebben zich na de AV in mei bij 
de voorzitter gemeld. Er waren nog een aantal andere kandidaten. Daarvan hebben zich 3 heren 

vroegtijdig uit de procedure teruggetrokken om uiteenlopende redenen, met 2 anderen is een oriënte-
rend gesprek gevoerd. Op basis van advies van een daartoe ingestelde commissie is besloten niet 

verder te gaan met deze kandidaatstellingen. 

Het bestuur bestaat sedert geruime tijd weer uit 7 bestuursleden en er is een goede weg ingeslagen. 
Met een positief gevoel en vol vertrouwen wordt nu dan ook vooruit gekeken naar het volgende 

sportvisseizoen.  
 

Sluiting door de voorzitter 
Voorzitter Wilken sluit de vergadering om 22.30 uur, bedankt de aanwezigen voor hun komst en hun 

inbreng en wenst iedereen wel thuis. 

 
Roermond, november 2013 

 
de notuliste,   de voorzitter, 

 

P. Mariën-Koelen  Th. Wilken 


